

Welcome to
Montessori Workshops
2017



MONTESSORI

2017

MONTESSORI WORKSHOPS AGENDA 2017

PLANNING DES ATELIERS MONTESSORI

WORKSHOPS FOR ERV PARENTS -

| Dates | Workshops | Place and time |
|--------------------------|---|--|
| Wednesdays 01.02.2017 | Presentation of the classroom Practical life activities: Why do we use pouring and tonging activities? | |
| Wednesday 15.02.2017 | Practical life activities: Why are cleaning exercises so important | |
| Wednesdays 01.03.2017 | Sensorial activities: Why do we have a sensorial area in a Montessori classroom. Demonstration of the cylinder clocks and sound boxes | Early Years Room 03e 9am till 9.40am |
| Wednesday 22.03.2017 | Sensorial activities: Demonstration of colored tablets and binominal cubes. | Remarks: <ul style="list-style-type: none">▪ 25 parents max per session▪ Registration at the Reception Desk |
| Wednesday 03.04.2017 | Presentation of the language area. Demonstration with sand letter paper and movable alphabet | |
| 05.04.2017 | Presentation of the Mathematic area. Demonstration of the decimal system. | |

ATELIERS POUR LES PARENTS ERV

| Dates | Ateliers | Lieu(x) et horaire(x) |
|------------------------|--|--|
| Mercredi 01.02.2017 | Présentation de la classe Activité pratiques: A quoi servent les activités de | |
| Mercredi 15.02.2017 | Activités de vie pratique: Pourquoi les exercices de nettoyage sont importants? | |
| Mercredi 01.03.2017 | Activités sensorielles: pourquoi avoir un espace sensoriel dans une classe Montessori? Présentation des blocs cylindres et enceintes | Maternelle classe 03e 9h - 9h40 |
| Mercredi 22.03.2017 | Activités sensorielles: Présentation des palettes de couleur et cubes binomials | |
| Mercredi 03.04.2017 | Présentation de l'espace langue. Démonstration avec le papier sablé et alphabet mobile | |
| Mercredi 05.04.2017 | Présentation de l'espace mathématiques. Présentation du système décimal. | |

Modalités:

- **25 parents maximum par session**
- **Inscriptions auprès de l'Accueil**

MONTESSORI WORKSHOPS AGENDA 2017

PLANNING DES ATELIERS MONTESSORI

Montessori Workshops Parents with child from 2.5 to 5 years old.

| Dates | Workshop | Place and time |
|-----------------------|--|---|
| Tuesday 07.02.2017 | Presentation of the Montessori classroom Singing, grace and courtesy, language, game/ I spy with my little eye. Demonstration of the first few practical life activities | |
| Tuesday 14.02.2017 | Singing, telling the date, language game, demonstration of practical life activities | |
| Tuesday 28.02.2017 | Singing, telling the date, language game, demonstration of practical life activities, art and craft. | Early Years Room 08e From 9am to 9.40am |
| Tuesday 07.03.2017 | Singing, telling the date, story telling, art and craft | Price: 3000 FCFA per child Per session |
| Tuesday 14.03.2017 | Singing, telling the date, language game, demonstration of sensorial activities: the cylinder block and the pink tower | |
| Tuesday 21.03.2017 | Singing, telling the date, language game, demonstration of sensorial material: color tablets. | |

**Ateliers Montessori –
Parents avec enfant(s) âgés de from 2 ans et demi à 5 ans**

| Dates | Ateliers | Lieu(x) et horaire(s) |
|------------------|---|---|
| Mardi 07.02.2017 | Présentation de la classe Montessori Chant, la grace et la courtoisie, langage, jeu/ I spy with my little eye. Présentation des quelques premiers exercices de vie pratique | |
| Mardi 14.02.2017 | Chant, savoir dire la date, jeu de langage, Présentation des activités de la vie pratique | |
| Mardi 28.02.2017 | Chant, savoir dire la date, jeu de langage, Présentation des activités de vie pratique, art et travaux manuels. | Maternelle salle 08e 9h00 - 9h40 |
| Mardi 07.03.2017 | Chant, savoir dire la date, raconter une histoire, art et travaux manuels | Modalités: 3000 FCFA par enfant et par session |
| Mardi 14.03.2017 | Chant, savoir dire la date, Présentation des activités sensorielles: le bloc cylindre et la tour rose | |
| Mardi 21.03.2017 | Chant, savoir dire la date, jeu de langage, Présentation des activités: palettes de couleur. | |

Montessori Workshops Parents with child from 2.5 to 5 years old.

| Dates | Workshop | Place and time |
|--------------|---|---|
| 28.03.2017 | Singing, telling the date, language game, demonstration of practical life activities | |
| 04.04.2017 | Singing, telling the date, matching pictures, demonstration of sewing beads, art and craft. | |
| 02.04.2017 | Singing, telling the date, story telling, game with shadows. | |
| 09.04.1 7 | Singing, telling the date, language game, demonstration of number game. Art and craft with number. | Early Years Room 08e From 9am to 9.40am |
| 16.04.1 7 | Singing, telling the date, language game, demonstration of number game. Art and craft with numbers. | |
| 23.04.1 7 | Singing, telling the date, language game, demonstration of animal puzzle. Animal art and craft | |
| 30.04.1 7 | Singing, telling the date, language game, plant. Leaves art and craft. | Price: 3000 FCFA per child Per session |
| 06.05.1 7 | Singing, telling the date, language game, flowers, art and craft. | |
| 13.05.1 7 | Singing, telling the date, language game, discovering summer activities. | |

Ateliers Montessori
Parents avec enfant(s) âgés de 2 ans et demi à 5 ans

| Dates | Atelier | Lieu(x) et horaire(s) |
|------------------|---|---|
| Mardi 28.03.2017 | Chanter, savoir dire la date, jeu de langage, Présentation des activités de la vie quotidienne | |
| Mardi 04.04.2017 | Chanter, savoir dire la date, assembler des images, Démonstration de l'atelier perles à coudre, art et travaux manuels | |
| Mardi 02.04.2017 | Chanter, savoir dire la date, raconter une histoire, jeu des ombres | |
| Mardi 09.04.17 | Chanter, savoir dire la date, jeu de langage, présentation du jeu de nombre. Art et travaux manuels avec les nombres. | Maternelle classe 08e 9h00 – 9h40 |
| Mardi 16.04.17 | Chanter, savoir dire la date, jeu de langage, Présentation du jeu de nombre. Arte et travaux manuels avec les nombres. | |
| Mardi 23.04.17 | Chanter, savoir dire la date, jeu de langage Démonstration avec un puzzle en forme d'un animal. Art et travaux manuels sur un animal | Tarif par enfant et par session: 3000 FCFA |
| Mardi 30.04.17 | Chanter, savoir dire la date, jeu de langage, les plantes. Art et travaux manuels avec des feuilles | |
| Mardi 06.05.17 | Chanter, savoir dire la date, jeu de langage, fleurs, Art et travaux manuels | |
| Mardi 13.05.17 | Chanter, savoir dire la date, jeu de langage, à la découverte des activités estivales | |